
 

1 

 

Programmabegroting 2025 – 2028 Zwartewaterland 
 
Vz., vanavond spreken we over de Programmabegroting 2025-2028 en het vaststellen van de 1e 
begrotingswijziging naar aanleiding van de septembercirculaire.  
 
De Programmabegroting geeft een duidelijke boodschap. De gemeente Zwartewaterland staat er 
financieel goed voor. Een positief saldo voor 2025 en ook het totaalbeeld in de meerjarenbegroting van 
Zwartewaterland is over de gehele lijn positief.  
Citaat Programmabegroting: Het ratio weerstandsvermogen per 1 januari is een A. Met andere woorden: 
uitstekend. Er is dus een solide financiele basis aanwezig om gecalculeerde risico’s op te vangen. En dat 
ondanks de financiele onzekerheden die er zijn van Rijkswege over de uitvoering van taken door 
gemeenten en wat ook zorgen geeft.  
Afgelopen woensdag was het Dankdag. Terugkijkend op het afgelopen seizoen wisselden voor- en 
tegenspoed elkaar weer af. We kunnen positief vooruitkijken naar het nieuwe begrotingsjaar en alhoewel 
dat geen vanzelfsprekendheid is mogen we ook hierin onze zegeningen tellen. 
 
Het financiele beeld nagenoeg gelijk aan de vastgestelde Kadernota, op een drietal mutaties na waarmee 
de SGP kan instemmen, en via deze Programmabegroting stellen we deze nu definitief vast.  
 
De investeringen: De raad wordt gevraagd in te stemmen met de geplande vervangingsinvesteringen en 
een zestal nieuwe investeringen waarvoor dus financiele ruimte gevonden is. Best bijzonder in deze 
tijden!  
Een paar in het oog springende: 
Het 1000-bomen plan. Duizend nieuwe bomen. Dat is pas een ambitie voor de komende jaren! Daarmee 
maken we onze gemeente prettiger om in te leven en ook klimaatbestendiger. 
En ook de investeringen volgens het integraal huisvestingsplan. Positief dat er, vanuit het IHP bijgedragen 
gaat worden aan het verduurzamen en  investeren in de schoolgebouwen. De Prins Willem 
Alexanderschool in Hasselt, de Arembergerschool in Zwartsluis en de Rehobothschool en de Vogelaar in 
Genemuiden, vanaf deze plaats veel succes gewenst met de komende verbouwingen.  
 
De budgetten voor het sociaal domein worden vanaf 2026 verhoogd. Met de genoemde reden kan de SGP 
instemmen.  
 
Dan de tarieven voor de afvalstoffenheffing en de rioolheffing. Twee bestemmingsheffingen  waarvan we 
afgesproken hebben dat deze kostendekkend dienen te zijn.  Nooit prettig om een verhoging door te 
voeren. Anderzijds kunnen we de argumenten van het college volgen.  
 
Vz., dan nog een aantal zaken die we willen aanstippen: 
 
Wonen: 

- Betaalbaar bouwen voor verschillende groepen is een speerpunt van de SGP.  
Volgens het woonbehoefte onderzoek is de behoefte in Zwartsluis verhoogd van 125 naar een 
bandbreedte van minimaal 170 en maximaal 190. Terwijl de harde plancapaciteit helaas laag is. 
We waarderen het dat er in 2025 ontwikkellocaties voor toekomstige woonlocaties zullen worden 
vastgesteld. En dan met extra aandacht voor Zwartsluis.  De SGP ziet uit naar deze bouwsteen 
grootschalige ontwikkellocaties en de Woonzorgvisie.  
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- Woningsplitsing: er wordt onderzocht of het mogelijk is om van bestaande woningen meerdere 
woningen te maken. Wat ons betreft een goede ontwikkeling.  

- Rekening houdend inderdaad met andere opgaven zoals parkeren, afvalinzameling, huisvesting 
van specifieke doelgroepen etc. zien wij hiervoor graag zo spoedig mogelijk een voorstel tegemoet.   

- Er wordt ook beleid ontwikkeld voor wat betreft mantelzorg en pre-mantelzorg woningen zowel 
binnen als buiten de bebouwde kom.   

- Zwartewaterland gaat monitoren op beleid op pre-mantelzorg en dit betrekken bij het opstellen 
van de Woonzorgvisie. Wat de SGP betreft een goede ontwikkeling en de juiste insteek. Ook dit 
zien we graag tegemoet.  

 
Vitale economie, beleefbare kernen en landschap: 

- We zijn de slag met het realiseren van Zevenhont Genemuiden, ontwikkelen plannen voor 
uitbreiding van industrieterrein Hasselt en samen met ondernemers brengen we in kaart wat de 
behoefte is voor Zwartsluis.  
Grond is schaars en dient zo efficiënt mogelijk te worden gebruikt. Inbreiding en revitalisatie gaan 
voor uitbreiding. Zoals bekend zijn er gedeeltes op diverse industrieterreinen die wel een facelift 
c.q. update kunnen gebruiken. We lezen over een verkenning inbreiding Kranerweerd. Wat is de 
agenda van Zwartewaterland op dit gebied als we kijken naar de andere kernen?  

 
- Dan wat betreft de op te stellen Visie buitengebied: we hebben de brief met de stand van zaken 

ontvangen. De kansenkaart volgt dus begin 2025. Zwartewaterland is bekend met de concept 
Landbouwvisie die de provincie Overijssel eind 2024 wil vaststellen.  
De agrarische sector is onmisbaar voor ons buitengebied. Er spelen veel opgaven zoals de 
bodemdaling. De agrariers willen eigenlijk maar 1 ding en dat is toekomstperspectief. Maar dat 
wordt vrij lastig nu bijvoorbeeld het transitiefonds is vervallen en daarmee het PPLG en de 
gebiedsprocessen op losse schroeven staat. College, u zult uw contacten hebben maar houd oog 
voor de vragen die leven bij onze agrariers.  

 
Professionele samenwerking: 

- De Programmabegroting geeft dat we in de gemeenteraad en in de organisatie aandacht besteden 
aan ons ID bewijs en de daaruit afgeleide waarden. We hebben vaker, ook binnen deze raad, 
gediscussieerd over wat voor gemeente wij willen zijn. Wat de SGP betreft is het dan helpend dat 
dit ID-bewijs er is zodat we samen met deze kernwaarden zoals menselijke maat, oog en oor voor 
iedere stem, sterkere samenwerking, kwaliteit en dienstbaarheid dit samen uitdragen.  

 
Inwoners ontwikkelen zich kansrijk op alle leefgebieden: 

- Stimuleren  en ondersteunen initiatieven  rondom relatietoerusting (Har(d)t voor je relatie). We 
hebben hier ook vorig jaar de vinger bijgelegd en bevestigd gekregen  dat ook de kerken hierin een 
rol spelen.  Goed te lezen dat dit gecontinueerd wordt.  

 
Inwoners zijn lichamelijk, mentaal en sociaal gezond: 

- In Zwartsluis wordt gestart met de uitvoering van de pilot Kerngericht Werken. Wat is er nodig om 
adequaat te kunnen inspelen op de ondersteuningsbehoefte van de inwoners van Zwartsluis? Een 
pilot die geevalueerd zal worden maar die, wat de SGP betreft, verwachtingen schept.   
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- We lazen in de Programmabegroting dat er recreatief-toeristische producten, arrangementen, 
ommetjes en activiteiten in het buitengebied ontwikkeld worden. En dat eventuele acties vanuit 
het zogenoemde kleine kernen overleg worden indien mogelijk worden gefaciliteerd.  
Ommetjes in het buitengebied. Is een (oud) en gewenst punt van de SGP.  
 
Het spreekt ons dan ook zeer aan dat door de verantwoordelijke wethouder het zogenoemde 
Bruggetjespad in Hasselt is geopend. Als SGP vinden we dit een bijzonder mooie ontwikkeling. 
Zouden we dit kunnen laten landen in andere kernen? Zouden we hier in de toekomst niet meer 
mee kunnen doen?  

 
Parkeerbeleid: 

- Vz., vorig jaar hebben we de vinger er ook al bijgelegd. Beheersing van bedrijfsbusjes in 
woonwijken. We hebben een uitvoeringsprogramma parkeren waarin een aanpak wordt 
voorgesteld.  
Wat is de huidige status van de gesprekken met ondernemers om bedrijfsautos op eigen 
parkeerterreinen van bedrijven te houden en daarmee proberen te weren uit de kernen?  

  
750 jaar stad Genemuiden: 

- Vz., volgend jaar, en dat duurt niet zo lang meer,  is het zover. Dan hopen we stil te staan bij het 
feit dat Genemuiden 750 jaar geleden, in 1275 van de toenmalige bisschop van Utrecht, Jan van 
Arkel, stadsrechten heeft ontvangen. Vanuit de overlevering heb ik begrepen dat ook het 700-
jarig stad indertijd groots is gevierd. De voorbereidingen zijn zoals we horen in volle gang en het 
zal beslist niet onopgemerkt blijven. Veel inwoners en ondernemers zijn inmiddels betrokken, 
hetzij financieel, hetzij in 1 van de werkgroepen 
Vz., de SGP vindt dat dit een een goede mogelijkheid voor de naamsbekendheid en exposure van 
deze kern van onze gemeente Zwartewaterland.  
Voor de evenement is 50.000,00 begroot. Vraag aan het college: wat zijn de mogelijkheden om 
hier als gemeente nog meer in mee te denken?  
 

Vz, afrondend.  Na het lezen van de Programmabegroting blijkt maar eens te meer dat er veel projecten 
in voorbereiding, onderhanden zijn of in afronding zitten. Lees ook in dit verband de raadsbrief over de 
voortgang grote projecten en werken die recent aan ons gestuurd is. De geplande investeringen 
onderstrepen het ook.  Met andere woorden: er gebeurt nogal wat in Zwartewaterland.  
 
We maken van de gelegenheid gebruik om onze waardering uit te spreken voor al het werk wat is verzet 
om deze leesbare begroting weer tot stand te brengen. Hartelijk dank hiervoor.  
Er staat veel werk op ons allen te wachten in het komende begrotingsjaar. Werk wat we mogen doen tot 
Gods eer en tot nut van onze naaste. 
Van harte wensen wij het college en een ieder die hen ondersteunt maar ook ons als gemeenteraad van 
Zwartewaterland veel wijsheid en Gods onmisbare zegen toe. 
 


